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Parlamentul României 

SENAT 
 
Apărăm pădurile României prin legi clare și transparență digitală! 

 
Cum ne protejăm pădurile de hoții de lemne și de birocrația care îi ajută. 

 
Parlamentul discută acum o lege care ar trebui să ne apere pădurile, dar ı̂n forma actuală 

nu ne ajută deloc. Ba mai mult, riscă să creeze și mai multe probleme. 
 
Ce nu merge în propunerea actuală? (L179/2025) 

Am analizat ı̂n detaliu această propunere și am găsit probleme grave: 
 Este scrisă prost: Nu respectă nici măcar regulile de bază pentru cum se scrie o lege. E ca 

și cum ai face o casă fără să respecți regulile de construcție. 
 Nu explică ce vrea să rezolve: Lipsesc explicațiile despre cât ne costă și ce beneϐicii avem. 

E ca să ı̂ți cer bani fără să ı̂ți spun pentru ce. 
 Nu se leagă de restul legilor: Nu ține cont de regulile europene și de alte legi importante 

din România. 
 Ignoră ce ați spus voi: Iƹn consultarea publică, românii au cerut lucruri importante care nu 

au fost luate ı̂n seamă. 
 
Ce propun eu să facem? 

 
Am pregătit amendamente concrete pentru a transforma această lege ı̂ntr-un instrument 

real de protecție: 
1. Să știm exact cine face ce și când: 
 Termen clar: 6 luni pentru ca sistemul să funcționeze 
 Maximum 30 de zile pentru transferul ı̂ntre ϐirme 
 Responsabilități clare pentru ϐiecare: proprietar, ϐirmă veche, ϐirmă nouă 

2. Să existe consecințe pentru cei care încalcă legea: 
 Amenzi și sancțiuni pentru cei care nu respectă regulile 
 Răspundere personală pentru ϐiecare decizie 
 Nu mai scăpăm cu „nu știam, nu eram responsabil" 

3. Să conectăm toate bazele de date: 
Sistemul de păduri să „vorbească" cu: 
 APIA (subvențiile agricole) 
 ANCPI (cine deține ce teren) 
 SUMAL (urmărirea lemnului tăiat) 
De ce e important?: Pentru că așa putem vedea dacă cineva declară că are pădure la APIA, 
dar o taie ilegal și o vinde prin SUMAL! 
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4. Formulare simple și proceduri clare: 
 Formulare standard pe care le poate completa oricine 
 Instrucțiuni pas cu pas pentru ϐiecare procedură 
 Totul online și transparent 

 
V-am ascultat! Am inclus ce ați cerut: 
 

Iƹn consultarea publică, voi, românii, ați cerut „proceduri clare pentru răspundere când 
se încalcă legea". Am inclus exact asta în amendamentele mele! 

Din respect pentru voi, am răspuns ϐiecărei cereri.  
Nu ca alții care fac consultări doar de formă. 

 
Ce câștigăm cu aceste schimbări? 
 Hoții de lemne vor ϐi prinși mai ușor - pentru că sistemul va ϐi conectat și transparent 
 Proprietarii de păduri vor ști exact ce să facă - proceduri clare, fără birocrație inutilă 
 Firmele serioase vor ϐi protejate - nu vor mai ϐi concurate de cei care fură 
 Statul va vedea exact ce se întâmplă - ı̂n timp real, nu după luni de zile 
 Pădurile noastre vor ϐi mai bine protejate - pentru copiii și nepoții noștri 

 
De ce fac asta? 

Pentru că România are nevoie de păduri, nu de tăieri ilegale mascate ı̂n hârtii legale. 
Pentru că voi meriți să știți ce se ı̂ntâmplă cu patrimoniul nostru natural. 

 
Dacă colegii mei parlamentari vor să adopte această lege neapărat, măcar să o facă corect 

și complet, cu amendamentele pe care le-am propus. 
 
Ce puteți face voi? 

 Urmăriți cum votează parlamentarii la aceste amendamente 
 Întrebați-i de ce nu vor transparență completă 
 Cereți implementarea rapidă a sistemului digital integrat 

 
Împreună putem și trebuie să ne apărăm pădurile! 
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